

V934

Kategorie: 1

Category: 1

Name: Neandertalerhaupt Johannes¹ magnus

Name: Neanderthal head Johannes magnus

Funddatum: 09.02.2008

Date of detection: 02.09.2008

Fundort D-41748 Viersen-Helenabrunn (Galgenberg)

Location: Germany 41748 Viersen-Helenabrunn (Galgenberg)

Dieser Quarz/Quarzitkonglomeratstein wiegt 25 Kgr. und hat die Maße 36x33x17 cm.

This conglomerate-quartz/quartzite-stone weighs 25 kgr.
and has the dimensions 36x33x17 cm.



Neandertalerkopf

Neanderthal head

Die Relation Länge zur Breite (36:17 cm, ungefähr 2:1) gibt die als brotförmig bekannte Kopfform des Neandertalers wider. Darüber hinaus stellt die Figur folgende Merkmale des Neandertalers dar: Fliehende Stirn, fehlendes Kinn, weit vorstehende Nase (für das bei eiszeitlichen Temperaturen notwendige lange Vorwärmen der Atemluft) und großes Ohr.

The ratio length to the width (36:17 cm, approximately 2:1) shows the head shape of the Neanderthal known as 'bread-shaped'. Moreover, the figure represents the following characteristics of the Neanderthal man: sloping forehead, missing chin, wide prominent nose (for glacial temperatures necessary long preheating of the air with breath) and large ear.

¹ Nach dem Vater des Autors According to the father of the author



Neandertalerkopf schneebedeckt

Neanderthal head snow-covered



Neandertalerkopf

Neanderthal head



Neandertalerkopf

Neanderthal head

In den nachfolgenden Bildüberlagerungen eines Modells des Neandertal-Museums und eigener Aufnahmen wird deutlich, wie gut sowohl die Modellbauer als auch der kunstbegabte Steinzeitler, welcher die Großskulptur geschaffen hat, das Original getroffen haben. Man beachte besonders, wie Haupt- und Barthaare passen.

In the following image-overlays of a model of the Neanderthal Museum and private recordings is made significantly, how well the modelers as well as the art-gifted paleolithic man, who provided the large sculpture, depicted the original. Particularly note how scalp hair and whisker fit.



Bildüberlagerung [image-overlay](#)

Bildquelle: Neandertalmuseum
[Image source:](#)



Überlagerungen mit unterschiedlicher Transparenz
Overlays in different transparency

Überlagerung Photo Neandertaler aus Ausstellung "Die Eiszeitjäger" beim LVR in Bonn
Overlay photo Neanderthal-man from exhibition "The ice age hunters" in the LVR in Bonn



Photo 1 Ausstellung LVR
photo 1 Neanderthal-man



Fund V934
Finding V934



Überlagerung
Overlay



Photo 2 Ausstellung LVR
Photo 2 Neanderthal-man



Fund V934
Finding V934



Überlagerung
Overlay

Man beachte die Verankerung der Bilder in der Nase, den heller schimmernden Umring des Kopfes aus dem Fund, die in gleichem Winkel fliehenden Stirnen und das Anzeigen der durch die Haare der Neandertalermodelle verdeckten Hinterköpfe.

Note the anchoring of the images in the nose, the light shimmering surrounded the head of the finding, the same angle sloping foreheads and the display of the rear of the head – covered by the hair of the LVR-Photo man - of the Neanderthal models.